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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA 
DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 

DE 7 DE MARÇ DE 2005 

Lloc de la reunió:  Bunyola, Sala d’Actes de la Casa Consistorial 
Data:  7 de març de 2005 
Hora de començament:  20’08 hores 
Data d’acabament:  22’05 hores 
President:  Maria Cabot Payeras 
Membres presents:  Miquel Mateu Roig 

Francisco Sastre Vera 
Ruben de Enrique Llull 
Cristina Munar Prats 
Gabriel Batle Quetglas 
Pedro Martorell Pascual 
Miquel Negre Cabot 
Pere Joan Sabater Gamundí 
Sebastià Mateu Balle 
Bartomeu Togores Solivellas 

Membres que han excusat 
la seva absència:  José Ibáñez Sánchez 

Guillem Riera Colom 
Caràcter de la sessió:  Ordinària 
Convocatòria:  Primera 
Secretari:  Francisco Sabater Mulet 

Abans de començar  la sessió els membres guarden un minut de silenci per la  recent 
defunció del Sr. Antoni Picó Verdera, i acorden remetre el condol a la seva família. 

1.  APROVACIÓ,  SI  S’ESCAU,  DE  LES  ACTES  DE  LES  SESSIONS 
EXTRAORDINÀRIA I URGENT DE 15 DE NOVEMBRE DE 2004, ORDINÀRIA 
DE 3 DE GENER DE 2005 I EXTRAORDINÀRIA DE 24 DE GENER DE 2005. 

Acta de la sessió extraordinària i urgent de 15 de novembre de 2004: 

L’acta de la sessió extraordinària i urgent de 15 de novembre de 2004 es aprovada per 
unanimitat. 

Acta de la sessió ordinària  de 3 de gener de 2005: 

Sra. Munar: a la pàgina 2, primer paràgraf, ha de dir: si tu tens una acta anterior, quan 
tu presentis l’acta és dóna constància d’allò que va ocorre a un Plenari. En aquest cas 
aquesta acta no té validesa si no veim la posterior que digui el que s’ha modificat. No 
tendrà cap validesa una acta si no veim la posterior. 

Sra.  Batlessa:  si  està  copiat  així,  és  perquè  es  va  dir  així.  Ara  es  copia  talment 
s’escolta.
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Sra.  Munar:  jo  som  “escueta”  i  quan  dic  les  coses  se  m’entén.  Dic  les  coses 
coherentment. 

Sr. Mateu Roig:  referent  a  la  intervenció  de  la  Sra.  Batlessa,  que  ha  dit  que  ara  es 
transcriu talment com està gravat. Això no és vera. Va quedar constància a l’acta de la 
Comissió que vàrem aprovar, la qual està aquí, que la Sra. Batlessa va fer referència a 
una persona d’Interior que no va quedar reflectida a l’acta. Queda demostrat que no tot 
el que deim queda reflectit a l’acta. 

Sra. Munar: a la pàgina 19, allà on diu: Sr. Munar: és motivar al personal. Ha de dir: Sr. 
Munar: és desmotivar al personal. A  la pàgina 31  la  intervenció que diu: Sra. Munar: 
aquí es posava en dubte el seu currículum? No té sentit. 

Secretari: ha de suprimirse la intervenció. 

Sr. Mateu Roig: vull reiterar la petició de què una vegada que s’han aprovat les actes 
rectificades,  se’ns  enviï  als  regidors  de  la  Corporació.  Com  que  a  les  actes  dels 
Plenaris transcrivim les actes de les Comissions Informatives, deman que si hi ha una 
acta  de  Comissió  Informativa  modificada  que  també  es  passi  a  l’acta  del  Plenari. 
Agrairia que es posàs aquí quan se’ns envia l’acta: esborrany. I que després quan es 
rectifiqui, s’enviï l’acta rectificada correcta. 

Sra. Batlessa: alguna cosa més? 

Sr. Mateu Roig: m’agradaria que em digués si ho feim o no feim. Resulta que aquí cada 
vegada  feim  intervencions  i  no  aclarim  res.  Aquí  vaig  fer  una  intervenció  jo  i  el  Sr. 
Secretari va treure l’acta rectificada, dia 8 de novembre. Jo vaig dir que se’ns enviï pel 
conducte  reglamentari  que  és  el  que  toca.  Han  passat  dos  mesos  i  no  hem  rebut 
aquesta acta. 

Secretari: jo crec que es va enviar. Ho comprovaré. 

Sr. Mateu Roig: cada vegada estam igual. I després hem de comprovar. 

Secretari:  jo  sé  que  les  vàrem  enviar,  el  que  no  he  comprovat  és  si  ho  heu  rebut. 
Vàrem fer els munts i l’escrit de remissió firmat per la Batlessa. 

Sr. Mateu Roig: aquí es firmen moltes coses que no són vera. 

Fetes les oportunes rectificacions, l’acta de la sessió ordinària de 3 de gener de 2005 
es aprovada, amb les abstencions de la Sra. Batlessa, i dels Srs. Sastre i De Enrique, i 
la resta de vots a favor. 

Acta de la sessió extraordinària de 24 de gener de 2005: 

L’acta  de  la  sessió  extraordinària  de  24  de  novembre  de  2005  es  aprovada,  amb 
l’abstenció del Sr. Sabater, i la resta de vots a favor.
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2.  PROPOSTA  DE  LA  COMISSIÓ  INFORMATIVA  GENERAL  SOBRE  ESCRIT 
DEL  SR.  EDUARDO  FARRÉS  ROELS  DE  DATA  1  DE  JULIOL  DE  2004 
RELATIU  AL  CONVENI  DE  18  D’OCTUBRE  DE  2000.  ACORDS  QUE 
PERTOQUIN. 

La Sra. Batlessa dóna compte de la proposta de la Comissió Informativa General que 
diu: 

ESCRIT DEL SR. EDUARDO FARRÉS ROELS DE DATA 1 DE JULIOL DE 2004, 
RELATIU AL CONVENI DE 18 D’OCTUBRE DE 2000 

La Sra. Batlessa dóna compte de la següent proposta: 

PROPOSTA SOBRE EL CONVENI SIGNAT ENTRE EL SR. EDUARDO FARRÉS ROELS I 
L’AJUNTAMENT DE BUNYOLA EN DATA 18 D’OCTUBRE DE 2000. 

Vist el conveni signat entre el Sr. Eduardo Farrés Roels i l’Ajuntament de Bunyola 
en data 18 d’octubre de 2000. 

Vist que el Pla Territorial Insular de Mallorca (PTIM) està aprovat definitivament i ja 
ha entrat en vigor. 

Vist l’informe emès per l’arquitecte municipal en data 17 de febrer de 2005, que 
literalment diu: 

1. OBJECTE DE L’INFORME. 

L’objecte del present informe és determinar les condicions urbanístiques o la situació 
en que ha quedat la parcel·la cadastral 32 del polígon 2, del terme municipal de 
Bunyola, de resultes de l’entrada en vigor del Pla Territorial Insular de Mallorca 
(PTIM), recentment aprovat. 

L’esmentada parcel·la, d’una extensió aproximada de vintiset mil metres quadrats, 
és la referida a l’apartat expositiu I c) i assenyalada en el plànol 1 del conveni signat 
el divuit d’octubre de dos mil pel senyor Eduardo Farrés Roels, en propi nom, i pel 
senyor Miquel Mateu Roig, com a batle i en representació de l’Ajuntament de 
Bunyola. 

2. DETERMINACIONS DEL PTIM 

En els fulls que constitueixen el plànol 1 del PTIM es delimiten les àrees de 
desenvolupament urbà i les categories del sòl rústic. 

En el full 6708 queda reflectit la quasi totalitat del sòl urbà de la vila de Bunyola i 
les Àrees de Transició, tant les de Creixement (ATC) com les d’Harmonització (ATH), 
limítrofes amb ell. 

Aquestes àrees tenen la classificació de sòl rústic amb la categoria de rústic comú i 
només en elles s’hi poden ubicar els nou sòl urbà, urbanitzable o apte per a la 
urbanització destinat a l’ús residencial, turístic o mixt.
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Per altre part, a la Norma 6 de les normes d’Ordenació del PTI es determina la 
superfície màxima de sòl que els ajuntaments poden classificar de nou, en el seu 
planejament general, destinat al creixement per als usos esmentats abans. 

En el cas del terme de Bunyola la superfície màxima assignada és de 15,61 Ha., 
amb les correccions que puguin resultar de la casuística indicada al punt 2 de la 
mateixa Norma, les quals en aquest cas no provoquen diferències, per la qual cosa 
aquella xifra és pot considerar ajustada al màxim creixement possible. 

Però, en aplicació del punt 6 de la Norma 7, i atès que el terme de Bunyola disposa 
de més d’un nucli considerat apte per acollir creixement, el creixement de la vila de 
Bunyola no podrà superar el 15% de la superfície de sòl urbà d’aquest nucli, la qual 
és de 57,98 Ha. i per tant el 15% resulten ser 8,7 Ha. 

3. CONDICIONS DELS TERRENYS EN QÜESTIÓ 

La parcel·la rústica objecte d’aquest informe es troba, en la seva totalitat, inclosa 
dins una ATC. 

La seva superfície, 2,7 Ha., és molt inferior a les 8,7 Ha. fixades pel PTIM com a 
creixement màxim permès a la vila de Bunyola. 

S’ha de dir, a més, que la superfície de la totalitat de l’ATC de la qual en forma part 
la parcel·la en qüestió és d’unes 6,5 Ha., inferior també a les 8,7 Ha. esmentades, la 
qual cosa proporciona unes amples possibilitats de classificació de sòl a l’hora 
d’elaborar el nou planejament general municipal. 

4. RESUM I CONCLUSIONS 

Atès el que s’ha expressat en els apartats anteriors, es pot concloure que el PTIM 
permet que l’Ajuntament de Bunyola pugui atorgar a la parcel·la cadastral 32 del 
polígon 2, mitjançant l’aprovació de les NS, la classificació urbanística adient per tal 
de poder adquirir la classificació de sòl urbà i passar a formar part, en el seu dia, 
d’aquesta classe de sòl, amb tots els drets i els deures que li pertoquin legalment. 

I vist l’informe de l’assessor jurídic de data 17 de febrer de 2005, que literalment 
diu: 

1. A l’informe d’aquesta assessoria de data 4/05/04 sobre aquest mateix assumpte 
es deia que sense saber el contingut de l’aprofitament urbanístic que definitivament 
es conferiria als terrenys propietat del Sr. Farrés, a la redacció definitiva del Pla 
Territorial de Mallorca, resultava aventurat determinar si la proposta del Sr. Farrés 
suposava un benefici per a l’Ajuntament major al que s’obtindria amb el compliment 
del conveni, i en conseqüència es va informar de desestimar la proposta del Sr. 
Farrés, mantenint la voluntat municipal de complir el conveni, atès el contingut futur 
del tractament dels terrenys a l’aprovació definitiva del Pla Territorial de Mallorca. 

2. Haventse aprovat definitivament i entrat en vigor el Pla Territorial Insular de 
Mallorca, l’arquitecte municipal informa que el PTIM permet que l’Ajuntament de 
Bunyola pugui atorgar als terrenys del Sr. Farrés, mitjançant l’aprovació de les 
NNSS, per tal que aquests gaudeixin de la classificació urbanística adient per
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adquirir la classificació de sòl urbà, en la qual cosa es donaria compliment a 
l’estipulació Quarta del conveni de data 18/10/01, subscrit amb l’Ajuntament. 

3. Com a conseqüència de la futura classificació de sòl urbà no es veu inconvenient 
que a les pròpies NNSS es recullin les previsions i paràmetres d’aprofitament 
urbanístic establerts a l’estipulació Quinta del mateix conveni, i al mateix temps la 
cessió gratuïta per part del Sr. Farrés a l’Ajuntament de la superfície de sòl a la qual 
es refereix l’estipulació Sisena. 

Com a conclusió del que s’ha exposa, en opinió del qui subscriu es mantenen les 
circumstàncies que permeten el compliment del conveni, si es duen a terme i es 
reflecteixen a les NNSS els pactes i condicions urbanístiques establertes al tant 
repetit conveni. 

Es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent ACORD: 

1. Reiterar al Sr. Eduardo Farrés Roels la voluntat de l’Ajuntament de complir el 
conveni de data 18 d’octubre de 2000 en la seva integritat, donat que així ho permet 
el PTIM vigent. 

2. Donar trasllat al Sr. Farrés dels informes emesos per l’arquitecte municipal i per 
l’assessor jurídic. 

3. Notificar el present acord a l’interessat pel seu coneixement i als efectes oportuns. 

Sra. Batlessa: ara no recordarem tots els escrits que ens ha enviat el Sr. Farrés des 
d’abril de l’any 2002 en què va entrar aquest Equip de Govern, però sí els darrers 
esdeveniments. Dia 17 de maig de 2004 li vàrem enviar la notificació de l’acord del 
Plenari de 3 de març, on li manifestàvem la voluntat ferma de l’Ajuntament de 
complir el conveni. Però dia 1 de juliol de 2004, ell va tornar a enviar un altre 
escrit on demanava la resolució regalant els 1.000 metres que teníem ja molt 
avançats de construcció. Ho deixàrem damunt la taula a la Comissió Informativa 
General de 18 d’octubre pendent d’informe jurídic. Ara intentarem completar 
l’expedient. Dia 7 de febrer s’han emès dos informes: per una part, l’Arquitecte 
Municipal, donat que està aprovat definitivament el Pla Territorial, emet el seu 
informe; i per altra part, tenim l’informe del misser. En el mateix expedient on hi 
ha els dos informes també hi ha una proposta. Es tractaria de dictaminar a favor o 
en contra d’aquesta proposta. 

Sr. Mateu Roig: el meu grup s’alegra de què pareix ésser que aquest expedient vagi 
en camí de solucionarse, és a dir, que hi hagi la possibilitat de què es pugui 
incloure dins les Normes Subsidiàries la qualificació d’aquest sòl, per tal de què es 
pugui complir el conveni que va firmar l’Ajuntament amb el Sr. Eduardo Farrés en 
el seu moment. Al llarg de tot aquest temps i a resultes dels escrits del Sr. Eduardo 
Farrés, s’havien passat propostes a Comissió en el sentit de desestimar la petició 
que feia. Que consti en acta que el meu grup va manifestar que no s’havia de 
desestimar, sinó que s’havia de fer tot el possible perquè a dins el Pla Territorial es 
contemplàs la possibilitat de què el creixement urbà anàs per aquell lloc, a fi de 
què es puguin complir el conveni. Així ha estat i ens alegram, ens pareix bé la 
proposta que es du. El que jo hi afegiria, vist que hi ha tots els informes, tant 
tècnics com jurídics, que diuen que el Pla Territorial contempla la possibilitat de
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què aquests terrenys es puguin incorporar com urbà i complir el conveni, i que ja 
s’han pres altres acords en el marc de les Normes Subsidiàries, hi ha acords de 
Plenaris de què s’acorda incloure dins les Normes Subsidiàries diferents indrets del 
municipi i certes qualificacions, per tal de legalitzar la situació d’alguns nuclis que 
tots recordam. Jo inclouria en aquesta proposta un altre punt: incloure dins les 
Normes Subsidiàries la qualificació adient a dins aquest terreny per tal de què es 
pugui complir el conveni signat entre l’Ajuntament i el Sr. Eduardo Farrés. 

Sr. Sabater: me pareix fantàstic. 

Sr. Riera: d’acord. 

Sr. Mateu Roig: una mostra més de que hi ha la voluntat, així com hem acordat 
amb altres indrets que ja tenim coses acordades, és acordar que dins aquesta 
parcel·la o dins els terrenys afectats, donarli la qualificació necessària. 

Sr. Riera: aquest informe de l’Assessor Jurídic me pot dir quina data posa? 

Sra. Batlessa: 4 de maig de 2004 

Sr. Riera: i a d’alt què posa? 

Sra. Batlessa: 18/10/00. 1 de juliol de 2004 relativa al compliment del conveni de 
18/10/00 

Sr. Riera: no entenc com pel maig es pot informar un escrit de juliol. 

Sra. Batlessa: ha enviat diversos escrits i ell ja va emetre un informe de l’escrit de 
dia 1 de juliol. A aquest està equivocada la data d’emissió. 

Sr. Mateu Roig: aquí, dins l’expedient, hi ha un certificat del Secretari que hi va 
haver una Comissió Informativa General dia 18 d’octubre de 2004 on es va tractar 
l’assumpte del Sr. Eduardo Farrés Roels. 

Sra. Batlessa: que va ésser informat favorablement. 

Sr. Mateu Roig: el Secretari diu: es deixa damunt la taula pendent d’informe 
jurídic. A mi m’estranya això. Apareix dins l’expedient un informe jurídic de 4 de 
maig de 2004. 

Sra. Batlessa: no, aquest està fet a l’octubre. Està equivocat. 

Sr. Mateu Roig: aquí hi ha un informe de 4 de maig de 2004, firmat, on diu: 
Davant aquesta nova proposta i a partir de la voluntad municipal de complir el 
conveni en els seus termes inicials, no pareix que la postura de l’Ajuntament de 
desestimar la nova sol·licitud del Sr. Farrés ... 

Sra. Batlessa: però si la sol·licitud és de dia 1 de juliol, no el pot fer dia 4 de maig, 
per tant entenc que aquí ha de posar 4 d’octubre de 2004 ó 4 de novembre. 

Sr. Mateu Roig: o podem posar la que ens convengui.
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Sra. Batlessa: en tot cas ha de ser posterior a dia 1 de juliol per tenir en compte 
l’escrit. 

Sr. Mateu Roig: per fer quadrar l’expedient podem posar les dates que ens doni la 
gana. I aquí resulta que dia 18 d’octubre tothom discuteix si hauria d’haver un 
informe jurídic, ho deixam damunt la taula per això, i ara ens apareix un informe 
de l’Assessor Jurídic de 4 de maig de 2004 on ens diu que és correcte. I ara hem de 
cercar a quina data posam l’informe. Vostè li digui al tècnic el que ha de posar. 

Sra. Batlessa: ell no pot fer un informe anterior a dia 1 de juliol perquè l’escrit 
d’Eduardo Farrés és de dia 1 de juliol. S’ha equivocat. 

Sr. Mateu Roig: i aquí hi ha un altre que diu: Proposta sobre l’escrit del Sr. Eduardo 
Farrés Roels de data 1 d’agost de 2004 i resulta que l’escrit és d’1 de juliol de 
2004. Posau les dates que volgueu, m’és igual. 

Sra. Batlessa: està equivocada la data. 

La Sra. Batlessa formula la següent proposta: 

PROPOSTA SOBRE EL CONVENI SIGNAT ENTRE EL SR. EDUARDO FARRÉS ROELS I 
L’AJUNTAMENT DE BUNYOLA EN DATA 18 D’OCTUBRE DE 2000. 

Vist el conveni signat entre el Sr. Eduardo Farrés Roels i l’Ajuntament de Bunyola 
en data 18 d’octubre de 2000. 

Vist que el Pla Territorial Insular de Mallorca (PTIM) està aprovat definitivament i ja 
ha entrat en vigor. 

Vist l’informe emès per l’arquitecte municipal en data 17 de febrer de 2005, que 
literalment diu: 

1. OBJECTE DE L’INFORME. 

L’objecte del present informe és determinar les condicions urbanístiques o la situació 
en que ha quedat la parcel·la cadastral 32 del polígon 2, del terme municipal de 
Bunyola, de resultes de l’entrada en vigor del Pla Territorial Insular de Mallorca 
(PTIM), recentment aprovat. 

L’esmentada parcel·la, d’una extensió aproximada de vintiset mil metres quadrats, 
és la referida a l’apartat expositiu I c) i assenyalada en el plànol 1 del conveni signat 
el divuit d’octubre de dos mil pel senyor Eduardo Farrés Roels, en propi nom, i pel 
senyor Miquel Mateu Roig, com a batle i en representació de l’Ajuntament de 
Bunyola. 

2. DETERMINACIONS DEL PTIM 

En els fulls que constitueixen el plànol 1 del PTIM es delimiten les àrees de 
desenvolupament urbà i les categories del sòl rústic.
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En el full 6708 queda reflectit la quasi totalitat del sòl urbà de la vila de Bunyola i 
les Àrees de Transició, tant les de Creixement (ATC) com les d’Harmonització (ATH), 
limítrofes amb ell. 

Aquestes àrees tenen la classificació de sòl rústic amb la categoria de rústic comú i 
només en elles s’hi poden ubicar els nou sòl urbà, urbanitzable o apte per a la 
urbanització destinat a l’ús residencial, turístic o mixt. 

Per altre part, a la Norma 6 de les normes d’Ordenació del PTI es determina la 
superfície màxima de sòl que els ajuntaments poden classificar de nou, en el seu 
planejament general, destinat al creixement per als usos esmentats abans. 

En el cas del terme de Bunyola la superfície màxima assignada és de 15,61 Ha., 
amb les correccions que puguin resultar de la casuística indicada al punt 2 de la 
mateixa Norma, les quals en aquest cas no provoquen diferències, per la qual cosa 
aquella xifra és pot considerar ajustada al màxim creixement possible. 

Però, en aplicació del punt 6 de la Norma 7, i atès que el terme de Bunyola disposa 
de més d’un nucli considerat apte per acollir creixement, el creixement de la vila de 
Bunyola no podrà superar el 15% de la superfície de sòl urbà d’aquest nucli, la qual 
és de 57,98 Ha. i per tant el 15% resulten ser 8,7 Ha. 

3. CONDICIONS DELS TERRENYS EN QÜESTIÓ 

La parcel·la rústica objecte d’aquest informe es troba, en la seva totalitat, inclosa 
dins una ATC. 

La seva superfície, 2,7 Ha., és molt inferior a les 8,7 Ha. fixades pel PTIM com a 
creixement màxim permès a la vila de Bunyola. 

S’ha de dir, a més, que la superfície de la totalitat de l’ATC de la qual en forma part 
la parcel·la en qüestió és d’unes 6,5 Ha., inferior també a les 8,7 Ha. esmentades, la 
qual cosa proporciona unes amples possibilitats de classificació de sòl a l’hora 
d’elaborar el nou planejament general municipal. 

4. RESUM I CONCLUSIONS 

Atès el que s’ha expressat en els apartats anteriors, es pot concloure que el PTIM 
permet que l’Ajuntament de Bunyola pugui atorgar a la parcel·la cadastral 32 del 
polígon 2, mitjançant l’aprovació de les NS, la classificació urbanística adient per tal 
de poder adquirir la classificació de sòl urbà i passar a formar part, en el seu dia, 
d’aquesta classe de sòl, amb tots els drets i els deures que li pertoquin legalment. 

I vist l’informe de l’assessor jurídic de data 17 de febrer de 2005, que literalment 
diu: 

1. A l’informe d’aquesta assessoria de data 4/05/04 sobre aquest mateix assumpte 
es deia que sense saber el contingut de l’aprofitament urbanístic que definitivament 
es conferiria als terrenys propietat del Sr. Farrés, a la redacció definitiva del Pla 
Territorial de Mallorca, resultava aventurat determinar si la proposta del Sr. Farrés 
suposava un benefici per a l’Ajuntament major al que s’obtindria amb el compliment 
del conveni, i en conseqüència es va informar de desestimar la proposta del Sr.
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Farrés, mantenint la voluntat municipal de complir el conveni, atès el contingut futur 
del tractament dels terrenys a l’aprovació definitiva del Pla Territorial de Mallorca. 

2. Haventse aprovat definitivament i entrat en vigor el Pla Territorial Insular de 
Mallorca, l’arquitecte municipal informa que el PTIM permet que l’Ajuntament de 
Bunyola pugui atorgar als terrenys del Sr. Farrés, mitjançant l’aprovació de les 
NNSS, per tal que aquests gaudeixin de la classificació urbanística adient per 
adquirir la classificació de sòl urbà, en la qual cosa es donaria compliment a 
l’estipulació Quarta del conveni de data 18/10/01, subscrit amb l’Ajuntament. 

3. Com a conseqüència de la futura classificació de sòl urbà no es veu inconvenient 
que a les pròpies NNSS es recullin les previsions i paràmetres d’aprofitament 
urbanístic establerts a l’estipulació Quinta del mateix conveni, i al mateix temps la 
cessió gratuïta per part del Sr. Farrés a l’Ajuntament de la superfície de sòl a la qual 
es refereix l’estipulació Sisena. 

Com a conclusió del que s’ha exposa, en opinió del qui subscriu es mantenen les 
circumstàncies que permeten el compliment del conveni, si es duen a terme i es 
reflecteixen a les NNSS els pactes i condicions urbanístiques establertes al tant 
repetit conveni. 

Es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent ACORD: 

1. Reiterar al Sr. Eduardo Farrés Roels la voluntat de l’Ajuntament de complir el 
conveni de data 18 d’octubre de 2000 en la seva integritat, donat que així ho 
permet el PTIM vigent. 

2. Donar trasllat al Sr. Farrés dels informes emesos per l’arquitecte municipal i 
per l’assessor jurídic. 

3. Incloure dins les N.N.S.S. la qualificació adient dins aquest terreny per tal que 
es pugui complir el Conveni signat. 

4. Notificar el present acord a l’interessat pel seu coneixement i als efectes 
oportuns. 

La Comissió Informativa General informa favorablement la proposta per 
unanimitat. 

Sr.  Mateu  Roig:  reiterar  les  intervencions  de  la  Comissió  Informativa  General  i  que 
constin en acta. 

El  Ple  de  l’Ajuntament  aprova  la  proposta  de  la  Comissió  Informativa  General  per 
unanimitat. 

3.  DONAR COMPTE DELS DECRETS DE BATLIA NÚMS. 49/2004, I DE L’1 AL 
9/2005, AMBDÓS INCLOSOS.
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La Sra. Batlessa dóna compte dels Decrets de Batlia núms. 49/2004, i de l’1 al 9/2005, 
ambdós inclosos, còpia dels quals ha estat tramesa juntament amb la convocatòria de 
la present sessió. 

4.  MOCIONS. 

Sr. Mateu Roig: volem presentar una moció verbal en el sentit que: 

Veient  que  a  les  anteriors  convocatòries  de  subvencions  per  a  millora  de  camins  rurals 
l’Ajuntament de Bunyola no havia presentat  cap projecte de camins rurals perquè no hi havia 
pressupost, segons la contesta que ens varen fer. 
Veient  que  les  convocatòries  de  la  Conselleria  d’Agricultura  per  a  millora  de  camins  rurals 
solen sortir entre maig i abril de cada any,  i que s’acosten aquestes dates,    i  tenint en compte 
que al  seu moment  l’Ajuntament de Bunyola va  demanar quatre camins: Cocons, Sa Cantina, 
Caubet i Son Serra. 
Veient  que  una  vegada  concedida  subvenció  per  als  camins  de  Sa  Cantina  i  Cocons, 
l’Ajuntament va sol∙licitar un canvi de destí d’aquestes subvencions per a executar els projectes 
del camí de Caubet i camí de Son Serra, enlloc de camí des Cocons i camí de Sa Cantina. 
Atès que aquests dos camins estan en mal estat, pitjor que al moment en què es va fer el projecte. 

Que el Ple de la Corporació acordi: 

1. Presentar dins el termini establert en la corresponent convocatòria els projectes ja redactats, 
si s’han d’actualitzar els pressuposts que s’actualitzin, de millora dels camins des Cocons i Sa 
Cantina. 

2.  Reservar  partida  pressupostària  al  pressupost  de  2005  per  la  part  que  correspongui  a 
l’Ajuntament. 

Sr. Negre: vàrem visitar la Conselleria d’Agricultura i ens varen dir que adaptàssim el 
pressupost, i també ens varen confessar que donarien un camí a cada Ajuntament. 

Sr. Mateu Roig: una cosa és la visita a una Conselleria, i altra cosa és, quan hi ha una 
convocatòria  que  es  publica  al  BOIB,  presentar  documentació.  No  és  el  mateix.  Jo 
deman que l’Ajuntament acordi això. 

Sr. Negre: es farà. 

Sr. Mateu Roig: es farà no. Jo deman que l’Ajuntament ho acordi. 

Sr. Sabater: estam a  l’apartat de mocions. El meu grup, a  l’hora de passar a votar  la 
urgència ens plantejam si la votam o no.  En principi a l’estudi de pressupost que s’està 
elaborant  s’estan  contemplant  partides  per  a  camins  rurals.  Entenc  que  el  que  està 
proposant  és  una  moció  per  tal  que  al  Pressupost  de  2005  es  pugui  habilitar  una 
partida  en  relació  a  l’adequació  de  camins  rurals.  Crec  que  a  data  d’avui  no  s’ha 
publicat cap tipus de convocatòria per part de la Conselleria d’Agricultura. 

Sr. Mateu Roig: crec que ho he explicat quan he argumentat la moció. Normalment la 
Conselleria d’Agricultura treu la convocatòria de subvencions entre el mes de maig i el
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mes d’abril de cada any.  Fins que va entrar a l’Ajuntament de Bunyola aquest equip de 
govern que predicava la transparència, democràcia i la participació, quan hi havia una 
convocatòria per a presentar projectes, sigui al POS, camins rurals, etc, el plenari de la 
Corporació acordava quins projectes s’havien de presentar. Una vegada que va entrar 
aquest  equip  de  govern  que  predicava  la  transparència,  la  participació  i  el  diàleg,  la 
resta de Regidors que no formen part de l’equip de govern, no n’hem sabut res pus de 
les  convocatòries  de  camins  rurals,  ni  de  Conselleria  de  Turisme,  ni  res.  Ens  hem 
enterat quan  ja s’ha acabat el plaç  i no n’hem pogut participar,  i no hem pogut dir  la 
nostre  opinió  de quins  projectes  s’havien de presentar. Els  plenaris  es  fan  cada  dos 
mesos, el pròxim plenari ordinari es farà al mes de maig, i probablement haurà sortit la 
convocatòria i s’haurà acabat el plaç  per a presentar sol.licituds. Ara hi som a temps, i 
això  és  la  urgència.  No  haver  d’esperar  al  mes  de  maig,  que  ja  haurà  acabat  la 
convocatòria,    o  no  haver  de  fer  un  plenari  extraordinari  i  urgent  d’aquests  que  ens 
tenen acostumats a fer. Si teniu els projectes fets, beníssim, si heu anat a parlar amb la 
Consellera beníssim, si teniu la partida reservada al pressupost beníssim. Anem a que 
el Plenari acordi presentar dins els terminis de la convocatòria aquests dos projectes. I 
anem a prendre el compromís de reservar partida pressupostària dins el pressupost de 
2005. No veig per què no hagi de decidir ara la urgència, perquè quan facem un altre 
plenari  ordinari  estarem  al  mes  de  maig  i  probablement  haurà  acabat  el  plaç  per  a 
presentar  les sol.licituds. Perquè no hagin de córrer per a  fer un plenari extraordinari 
per a aprovarho, o be perquè els Regidors del Partit Popular no es  trobin com  l’any 
passat  que  ja  passat  la  convocatòria  i  que  l’equip  de  govern  no  ho  ha  presentat. 
Demanam que a aquesta convocatòria es presentin a aquests dos camins. 

Es sotmet a votació la declaració de la urgència de la moció i s’obté el següent resultat: 

Vots a favor: 5, del Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Munar i Batle (PP). 
Vots en contra: cap. 
Abstencions: 6, de  la Sra. Batlessa  i Sr. Martorell  (EI),   Srs. Negre  i Sabater  (PSM)  i 
Srs. Mateu Balle i Togores (PSIBPSOE). 

Per tant, requerint la declaració de la urgència el vot favorable de la majoria absoluta de 
conformitat  amb  l’establert  a  l’article  83  del  RD  2568/86,  i  no  haventse  aconseguit 
aquesta majoria absoluta, el Ple de l’Ajuntament no declara la urgència de la moció. 

Sr. Mateu Roig: no veig el perquè si hi ha tant d’interès en què es faci. Quins comptes 
fan? 

Sra. Batlessa: ho tenim tot en compte. 

Sr. Mateu Roig: ho tenim tot en compte però les coses va passant i perdem els plaços 
de per tot. 

Sr. Mateu Balle: entenc que està contemplat al pressupost. Cadascú és lliure de pensar 
el  que  vulgui.  No  crec  que  hi  hagi  cap  obligació. M’ha  quedat  clar  que  es  tenen  en 
compte aquests dos camins, però hauríem de veure quina prioritat agafam. 

Sra. Batlessa:  tot el que es va concedir va quedar esborrat  i s’havia de començar de 
nou des de zero. Que quedi constància que ens hem preocupat. Durant aquest temps
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que ha empitjorat el camí hem rebut les queixes dels veïnats. Hem anat dues vegades 
a visitar la Consellera. Sa Costera, que està fent obra a un tros de camí de Sa Cantina, 
també s’ha compromès a deixarlo en condicions millors que les que ho va trobar. L’any 
passat  hi  va  haver  altres  prioritats  com  el  Polisportiu,  que  ens  va  menjar  molt  de 
pressupost. Un altre dels camins que també està programat és el camí de Sa Comuna. 
Esperam que la Conselleria de Medi Ambient ens doni el seu projecte. Hi ha molta feina 
per fer. 

Sr.  Sabater:  el  pressupost  de  2005  està  en  estudi.  Es  pensa  contemplar  partida  pel 
tema  de  camins  rurals.  Actualment,  a  falta  de  convocatòries  publicades,  i  com  a 
responsable  del  tema  pressupostari,  nosaltres  ens  comprometem  a  la  temàtica  de 
camins rurals. Dos camins s’han arreglat, falten dos més. Haurien de tenir preferència 
els acords de plenari anteriors en relació a prioritat. Si serà possible arreglar aquests 
dos  camins,  no  ho  sabem.  Tot  depèn  de  les  contrapartides  d’ingressos,  i  de  les 
convocatòries  de  la  Conselleria  d’Agricultura  o  del  Consell  de  Mallorca  que  puguin 
sortir. 

Sr. Mateu Roig: està be que vagin a veure la Consellera d’Agricultura per a executar els 
màxims de projectes possibles. El que realment compte són les convocatòries que es 
fan  i es publiquen al BOIB. Hi ha unes partides   de  la Conselleria d’Agricultura per a 
millora  de  camins  rurals,  hi  ha  unes  convocatòries  públiques,  i  és  aquí  on  els 
Ajuntaments  han  d’anar  a  demanar.  Presentar  la  documentació  en  temps  i  forma,  i 
sol.licitar la subvenció o millora.  Dels quatre camins que havíem demanat se’ns varen 
donar dos. Aquí va participar  tot el plenari, va dir quines havien de ser  les prioritats  i 
quins  camins  s’havien  de  demanar.  Aquesta  participació  i  aquest  diàleg  es  va  veure 
romput. Així, a l’any 2002, quan vostès entraren a l’equip de govern varen decidir fer un 
canvi  de  destí,  dels  camins  que  ens  varen  concedir  doblers,  els  varen  canviar  per 
arreglarne altres dos amb un  import  inferior al que ens havien concedit.   Ens havien 
concedit dos camins que  la suma dels dos sumaven 20 milions de pessetes,  i  varen 
canviar aquests dos per dos camins que la suma dels dos en valien 10 milions. Aquí ja 
perdérem doblers. Després a l’any 2004,  també fora donar la possibilitat de participar 
als Regidors del grup del Partit Popular, varen decidir  no demanar res quan va sortir la 
convocatòria.  Varen dir que era perquè no hi havia pressupost. Ara la Batlessa ens diu 
que  era  perquè  el  Polisportiu  i  pel  que  sigui.  El  Polisportiu  el  varen  pressupostar  al 
Pressupost de 2004 el cent per cent de l’import del projecte, i què han executat, el cent 
per cent? 

Sr. Sabater: tècnicament s’havia de pressupostar el cent per cent. 

Sr. Mateu Roig:    ja  li vàrem dir que no ens pareixia correcte pressupostar el cent per 
cent, i per tant el temps ens dóna la raó. S’hagués pogut habilitar una partida de 60.000 
euros per a fer aquests camins. Això és una mala gestió i una mala planificació, i no és 
que el meu grup no els adverteixi cada vegada. L’any passat no vàrem demanar res, i 
ara pareix ésser que aquest dret a participar del Partit Popular, ens ho veurem negat. 
Pareix  ésser  que  hi  haurà  les  prioritats  que  decideixin  vostès,  i  presentaran  les 
sol.licituds que els hi doni la gana.  Si hi ha tanta voluntat no veig quin inconvenient hi 
ha  en prendre  aquest  acord  i  que  es  doni  la  possibilitat  de  participar    a  tothom com 
sempre s’havia fet al plenari.  I després no tendrem les sorpreses que vàrem tenir a la 
convocatòria  de  la  Conselleria  de  Turisme  per  a  projectes  d’infrastructures,  que  no
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vàrem  poder  participar  tots  el  membres  i  així  estam  amb  aquesta  subvenció,  i  amb 
aquests projectes que presentaren que feien rialles. 

5.  PRECS I PREGUNTES. 

Sr.  Mateu  Roig:  vull  fer  un  prec.  Ens  queda  pendent  què  se’ns  aboni  l’import  d’una 
Comissió  Informativa  que  vàrem  fer  el  més  de  setembre.  Ja  ho  hem  reclamat  dues 
vegades; l’altra vegada se’ns va dir que s’havia inclòs dins la nòmina de desembre o de 
gener,  i  no  l’hem  cobrada.  A  l’octubre  se’ns  pagà  una  Comissió  menys  de  les  que 
vàrem reiterar al Plenari que vàrem fer, crec que al mes de desembre o de novembre. 
Al Plenari del mes de gener ho vàrem tornar a dir, se’ns va dir que s’havia donat l’ordre; 
estam al mes de març i no s’ha executat l’ordre. Voldria que ho comprovàssiu i que no 
hi  hagués  més  demora.  Després  hi  ha  una  altra  cosa,  hem  vist  als  mitjans  de 
comunicació que el Regidor d’Urbanisme havia dimitit. No sé si es pensa donar compte 
al Plenari d’això i per quins motius ha dimitit, o si tenim dret a saberho. 

Sr. Sabater: el  regidor d’urbanisme va presentar  la  renúncia a  finals de desembre de 
2004.  L’escrit  amb  la  renúncia  està  a  la  seva  disposició.  Els motius  estan en aquest 
escrit de renúncia. Els mitjans de comunicació no presenten les motivacions per les que 
es va renunciar. Jo, personalment, no tenc cap problema en ferlis arribar una còpia. 

Sr. Mateu Roig: no és això el que deman. Jo deman per què no s’ha donat compte als 
membres  de  la Corporació  d’aquesta dimissió. Quan  hi  ha  una  delegació  d’una  àrea 
s’ha  de  donar  compte  al  Plenari.  Si  un  regidor  dimiteix  de  les  àrees  que  li  són 
delegades, la Sra. Batlessa té l’obligació de donar compte. Al Plenari del mes de gener 
no varen dir res perquè era fresc. Aquí no és que no donam compte de res, sinó que 
ocultam documentació. Veim les actes i no és dona compte de res absolutament. 

Sr.  Sabater:  no  és  la  meva  responsabilitat  donar  compte  dels  nomenaments. 
M’agradaria que vostès ens diguessin quin és l’article on diu que s’ha de donar compte. 
Record  que  a  la  seva  època,  quatre  regidors  varen  presentar  renúncies  a  les  seves 
àrees,  i  desconec  actualment  que  vostè  donàs  compte  d’aquelles  renúncies.  Entenc 
que des del moment en què s’oficialitza amb un escrit d’entrada en aquest Ajuntament, 
s’ha testimoniat la dimissió. 

Sr. Mateu Roig:  vostè  ha  fet  referència  a  regidors  del meu Equip  de Govern,  quatre 
dimissions que es varen donar compte al Plenari, crec que els escrits consten a alguna 
de les actes. A més, quan hi ha una dimissió, hi ha un escrit de dimissió i l’òrgan que li 
ha delegat ha d’acceptar o no la dimissió. No sé si en aquest cas se li ha acceptada, si 
no se li ha acceptada s’entén que continua amb les delegacions que se li varen fer, per 
la qual cosa vostè continua essent el delegat d’Urbanisme; o bé, si se l’hi ha acceptada 
hi ha d’haver qualque resolució, o per Decret o per Comissió de Govern, de la qual té 
l’obligació de donar compte al Plenari. Crec que això no s’ha fet. Vostè va presentar la 
dimissió, els motius no venen a compte, però el que li deman és si se li ha acceptada; 
si no se li ha acceptada vostè segueix tenint les competències d’Urbanisme que li varen 
delegar al seu moment;  i si se li ha acceptada s’ha hagut de fer amb alguna resolució 
de  les que estan establertes, per Decret o per Acord de Comissió de Govern, de  les
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quals s’ha de donar compte al Plenari. Han passat tres mesos i no s’ha donat compte 
enlloc. 

Sr. Sabater: només vaig poder renunciar de les delegacions i punts concrets que se’m 
varen delegar, no d’altres que mai me varen ésser delegats encara que així constassin 
a determinats mitjans de comunicació. 

Sra.  Munar:  val  que  no  estigui  recolzat  per  la  legislació  que  tengueu  que  donar 
coneixement,  però  per  ètica  i  respecte  als  membres  de  la  Corporació,  hauríem 
d’enterarnos no per la premsa sinó per vosaltres. 

Sr.  Mateu  Roig:  reiter  la  meva  pregunta  i  l’aclariré.  És  vera  que  el  Sr.  Sabater  ha 
presentat la renúncia a les delegacions que se li varen fer d’Urbanisme? 

Sra. Batlessa: sí. 

Sr. Mateu Roig: per part de l’òrgan que li va delegar, s’ha acceptat aquesta renúncia? 

Sra. Batlessa: encara no. 

Sr. Mateu Roig: per tant, continua essent. Sra. Batlessa, que consti en acta que no se li 
ha acceptat la dimissió. 

Sra. Batlessa: no vull dir que no li hagi acceptat sinó que encara no està oficialitzada. 

Sr. Mateu Roig: si no està oficialitzada no està acceptada. Ja està bé d’embullar  i dir 
mentides  perquè  ja  duim  un  bon  historial  Sra.  Batlessa.  Vostè  ha  dit  que  no  està 
oficialitzada i jo he vist Decrets que vostè ha fet i fa referència a la dimissió del Sr. Pere 
Sabater i que han nomenat un altre instructor per als expedients. 

Sra.  Batlessa:  un  instructor  però  no  un  altre  regidor  d’Urbanisme.  Vostè  sap  que  la 
delegació  d’Urbanisme,  una  vegada  que presenta  la  renúncia  i mentre  no hi  hagi  un 
altre regidor, torna a repercutir damunt el Batle. 

Sr. Mateu Roig: si vostè no li accepta la dimissió, vostè ha de resoldre. I vostè el que no 
fa mai és resoldre, sempre s’inhibeix de resoldre. Som al mes de març, diuen que el Sr. 
Sabater va presentar la dimissió a finals de desembre i ara resulta que oficialment no li 
han acceptada, no sabem si continua a Urbanisme. 

Sr. Sabater:  la renúncia va ser d’aquelles funcions que se m’havien delegat en el seu 
moment.  En  cap  moment  se  me  va  delegar  cap  tipus  d’expedient  d’infracció 
urbanística. Els drets  fonamentals estan  reconeguts al Títol  I de  la Constitució. Quan 
una  persona  renuncia  irrevocablement  a  una  cosa,    aquelles  coses  que  se  li  varen 
delegar  a  la  persona  que  renuncia,  queden  automàticament  avocades,  que  no 
revocades. 

Sr. Mateu Roig: me pareix correcte que vostè no faci una cosa que no vol. Però si vostè 
ha presentat la dimissió, el més correcte és que es pronunciï, es resolgui i es digui si ho 
accepta  o  no  ho accepta.  Almenys,  donar  compte  als membres  de  la  Corporació  de
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quina és la resolució que s’ha pres, perquè aquí ningú s’entera de res. Aquí es predica 
molta  transparència, molta participació  i molt de diàleg  i  tots anam a  les  fosques, no 
només els 5 regidors del PP. És impossible que en dos anys i mig que duen d’Equip de 
Govern,  no  hagi  entrat  dins  l’Ajuntament  o  hagi  sortit  qualque  cosa  que  sigui 
susceptible  de  donar  compte  en  els  Plenaris.  Podem  mirar  les  ordres  del  dia  dels 
Plenaris ordinaris i, de quantes coses hem donat compte? De res. 
Una altra pregunta  referent a  l’expedient del POS de  l’aparcament de Santa Catalina 
Thomàs.  Sabem  que  es  va  adjudicar  fora  de  termini  després  de  què  se’ns  hagués 
donat  pròrrogues,  ballaven  uns  180.000  euros  de  l’aportació  del  Consell  i  del  MAP. 
Sabem ja definitivament si s’ha perdut aquesta subvenció o si estam pendents de que 
ens diguin si es manté o no, si ens donen una pròrroga o no? 

Sra.  Batlessa:  en  principi,  la  pròrroga  no  la  donen.  Va  arribar  un  escrit  la  setmana 
passada  i  pensam  recórrer.  Va  arribar  l’escrit  al  Consell  concedint  deu  dies  per 
al∙legacions  i  el  Consell  ens  ho  va  remetre  més  tard.  Quan  nosaltres  enviàrem  les 
al∙legacions, Madrid diu que ja havien passat els dies, tot i que nosaltres ho enviàrem 
per fax a Madrid i havia entrat en temps i forma però no consideren que sigui la manera 
oficial d’haver entrat a Madrid. Ara pensam recórrer el fet de què no ens hagin acceptat 
aquestes al∙legacions. Hi ha un escrit del MAP dient que es revoca la seva subvenció i 
només  ens donen un mes  o  dos per  presentar  un  recurs,  per  tant,  l’expedient  no  ha 
acabat. 

Sr.  Mateu  Roig:  no  ha  acabat  però  alomillor  pot  anar  a  Brussel∙les.  Avui  ens  ha 
confirmat el MAP que han  revocat  la subvenció que ens varen concedir, amb  la qual 
cosa, hem perdut la subvenció independentment dels recursos que posem. Hem perdut 
la subvenció de 180.000 euros. 

Sra. Batlessa: 180.000 euros no és correcte, són 112.000 ó 114.000 euros que paga el 
MAP. Els 68.000 euros del CIM no hi entren aquí. 

Sr.  Mateu  Roig:  entenc  que  han  revocat  o  s’ha  perdut  aquesta  subvenció  perquè 
malgrat li varen donar un termini per presentar al∙legacions, aquestes arribaren al MAP 
fora de termini. 

Sra. Batlessa: no, al MAP arribaren per fax i a temps. 

Sr. Mateu Roig: l’escrit que vostè diu que té diu que li han revocat aquesta subvenció 
perquè en el temps que li varen donar no va presentar les al∙legacions pertinents. 

Sr. Sabater: el MAP no donava cap subvenció a l’Ajuntament de Bunyola, sinó que la 
donava al Consell de Mallorca. El MAP va comunicar unes deficiències al Consell de 
Mallorca. El Consell de Mallorca contesta o no fora de termini, però no l’Ajuntament de 
Bunyola.  En  tot  cas,  el  MAP  es  comunicarà  amb  el  Consell  de  Mallorca  i  no  amb 
l’Ajuntament de Bunyola. 

Sr. Mateu Roig: està clar que el MAP subvenciona al Consell de Mallorca, i el Consell 
de  Mallorca  als  ajuntaments.  Però  queda  clar,  en  aquesta  subvenció  que  dona  als 
ajuntaments,  quina  és  l’aportació  del  MAP  i  quina  és  l’aportació  del  Consell  de 
Mallorca. I si el MAP no fa l’aportació, el Consell de Mallorca no l’aportarà.



AJUNTAMENT DE BUNYOLA 
(ILLES BALEARS) 

 
Sa Plaça, 4  07110 Bunyola 

Telf. 971.61.30.07  Fax 971.61.52.27 

16 

Sra. Batlessa: no ho sap. Estam en negociacions. 

Sr. Mateu Roig: la realitat és que les gestions que vostès fan sempre arriben malament 
i  tard,  i perdem els  doblers  de per  tot.  Arribam  fora  de  termini  per  tot,  i  després  ens 
movem i anam a fer visites per tot. Però quan és hora perdem una subvenció darrera 
una altra. Després anam a plorar a les Conselleries o a Brusel∙les perquè en aquests 
doblers hi ha una aportació de Brusel∙les, perquè el MAP ha de  liquidar a Brusel∙les. 
Això és el que passa amb aquesta  transparència  i aquest diàleg que vostès  fan.  I el 
poble és el que paga les conseqüències. 

Sra. Batlessa: no me faci xerrar, Sr. Mateu. Més preguntes i precs, per favor? 

Sr. Mateu Roig: referent a una sèrie de Decrets. El Decret 4/2005, iniciar un expedient 
per  mantenir  les  degudes  condicions  de  seguretat  a  una  casa  de  Santa  Catalina 
Thomàs,  núm.  37.  Deman  per  què  s’ha  fet  per  Decret  de  Batlia  i  no  s’ha  fet  per 
Comissió de Govern? 

Sra. Batlessa: perquè era urgent que es fes. 

Sr.  Mateu  Roig:  de  qui  és  competència  iniciar  expedients  de  disciplina  urbanística? 
Aquesta competència no està delegada a la Comissió de Govern, Sr. Secretari? 

Secretari: sí. 

Sr.  Mateu  Roig:  si  és  competència  de  la  Comissió  de  Govern  no  me  digui  que  és 
perquè és urgent. La urgència no la veig. La urgència, vull recordar que aquí hi ha un 
munt de sessions extraordinàries que s’han reunit. Que me digui perquè era urgent no 
respon al que  li demanen. Si  l’òrgan competent, perquè s’ha delegat, és  la Junta   de 
Govern, llavors s’ha de fer per Junta de Govern. Per quin motiu aquest expedient no ha 
anat a Comissió de Govern i no em digui per urgència. 

Sra. Batlessa: va venir la llogatera, hi ha perill de caure. El zelador i l’arquitecte varen 
fer el corresponent informe. Sabent el perill, es va fer amb caràcter d’urgència. Si ho he 
de dur a  ratificar,  li duré. Els  regidors saben del problema. Hi ha  lluites  familiars  i no 
s’arriben a resoldre els problemes. 

Sr. Mateu Roig: Hi pot haver tot els problemes que hi siguin, però la urgència no hi és. 
S’hagués pogut  convocar  perfectament  una sessió  extraordinària d’urgència. Si  hi  ha 
unes competències delegades, s’ha de resoldre per l’òrgan competent. El procediment 
ordinari del Jutjat de Primera Instància núm. 1 497/2004 a què es refereix? 

Sra. Batlessa: és el tema del contenciós del Sr. Nadal Tortella contra l’acord de la Junta 
de Govern, allà on es va aprovar el tema de Sa Font Seca. 

Secretari: no, no ho és. Això és un tema civil. És un tema d’una canonada d’aigua. 

Sr. Mateu Roig: aquí hi ha un Decret  i vostè no sap a què es refereix. Això no fa cap 
rialla. Demostra la incompetència manifesta una altra vegada més.
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Sra. Batlessa: quan l’he firmat va dins un expedient. 

Sr. Mateu Roig: aquí el que val és el Decret, i el Decret no diu res. 

Sra. Batlessa: no  tenc  l’expedient davant  i no  li puc dir. Ara estam al punt de precs  i 
preguntes. I al punt de donar compte dels Decrets no m’ha demanat res. 

Sr. Mateu Roig: al punt de donar compte vostè ha donat compte dels Decrets i jo m’he 
donat per assabentat. I ara al punt de precs i preguntes li faig una pregunta relacionada 
amb aquest Decret. 

Sra. Batlessa: ara mateix no ho record. 

Sr. Mateu Roig: no sabem quin és l’òrgan que ha d’acordar comparèixer. Si és un acord 
o resolució de la Comissió de Govern, qui ha d’acordar comparèixer és l’òrgan que ha 
dictat la resolució. No és així Sr. Secretari? 

Secretari: no és una resolució això, és un tema civil. Me pareix que és una canonada 
d’aigua que circula per una propietat privada. En qualsevol moment el Batle pot avocar 
una competència delegada si així ho considera. 

Sr. Mateu Roig: el Decret 9/2005 que ha delegat a  favor de  la CAIB  la  realització de 
proves selectives. Per què ho ha delegat i per què ho ha fet vostè com a Batlessa? Ara 
la Batlessa ja no dóna l’oportunitat a la Junta de Govern,  i per Decret decideix que el 
personal de l’Ajuntament el seleccioni la Conselleria d’Interior. 

Sra.  Batlessa:  la  Conselleria  ens  ha  donat  aquesta  oportunitat.  Ha  volgut  oferir  als 
ajuntaments  aquesta  possibilitat.  Hi  havia  uns  dies  determinats  que  s’havia  d’enviar. 
Dia 28 han d’acabar el curs bàsic i dia 1 d’abril han d’estar incorporats. La planificació 
és curtíssima. 

Sr. Mateu Roig: això ja ho devia saber vostè, hi havia temps suficient. Aquesta urgència 
no la pot demostrar en cap moment. Crec que és de vergonya aquesta actitud en front 
de la Corporació. Quant al projecte de les voravies, s’ha acabat? Queda qualque carrer 
pendent de fer? 

Sra. Batlessa: la tercera fase ha acabat. 

Sr. Mateu Roig: i la quarta fase en quin procés està? 

Sra. Batlessa: s’està redactant. 

Sr. Mateu Roig: tots els projectes que estaven aprovats, estan executats? 

Sra.  Batlessa:  quant  a  les  voravies  sí.  La  tercera  fase  era  la  darrera  que  teníem 
subvencionada. 

Sr. Mateu Roig: queden molts carrers?
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Sra. Batlessa: encara queden bastants carrers i, a més, a Germans Cabot s’han de fer 
les voravies allà on hi ha llosa. Als carrers on no existeix la voravia s’haurà de posar, i 
hi ha altres carrers on la voravia s’haurà d’adequar perquè està en mal estat. 

Sr. Mateu Roig: malgrat la proposta es va informar favorable, no hem vist a l’ordre del 
dia un punt referent al cos de voluntaris. Volem saber el motiu pel qual no s’ha posat a 
l’ordre del dia. 

Sr. Togores: va sortir favorable el reglament del cos de protecció civil de Bunyola. El fet 
que votàssim a favor no vol dir que no escoltàssim la seva opinió i necessitats, o ens 
interessàs  escoltar  òrgans  supramunicipals.  Per  donar  aquest  temps  que  ells  ens 
demanaven, s’aprovarà quan sigui el seu moment i es dugui a Ple. Hi ha un dictamen 
favorable de la Comissió Informativa General,  i no es du a Ple, única i exclusivament, 
per  donar  un  temps  prudencial.  Quan  ells  tenguin  la  informació  que  necessiten  per 
prendre  decisions,  que  ho  comentin  amb  l’Ajuntament  o  demanin  una  reunió.  Vaig 
cridar personalment per telèfon a un representant vocal de l’ELM i li vaig informar. 

Sr. Mateu Roig: me pareix molt bé aquest raonament que ha fet. Crec que és el procés 
que  s’ha  de  seguir  però  hi  ha  una  incongruència  en  les  seves  manifestacions.  Les 
convocatòries de les Comissions i les ordres del dia les fa la Batlessa, la qual convoca i 
posa els punts. Es va posar, després de la Comissió de Relacions  Institucionals amb 
l’ELM, una Comissió Informativa General on hi havia aquest punt. Amb la qual cosa hi 
ha  una  incongruència  perquè  vostès  demanen  temps  quan  el  més  correcte  era  no 
convocar aquella Comissió que es va convocar després de la Comissió de Relacions 
Institucionals de Palmanyola, just perquè hi havia algú que estava empenyat en durho 
avui  al  plenari.  I  el més  prudent  hagués  estat  esperar  el  resultat  de  la  Comissió  de 
Relacions  amb  Palmanyola,  i  després,  si  calia,  convocar  una  Comissió  o  esperar 
aquest  temps  prudencial  per  fer  les  consultes  que  siguin  pertinents.  Es  va  convocar 
amb anterioritat a la realització de la Comissió de Relacions Institucionals, la Comissió 
Informativa General,  sense saber el que s’acordaria a  la Comissió de Relacions amb 
Palmanyola. I prova d’això és que en aquella Comissió es va fer un dictamen favorable 
en què vostès votaren a  favor,  i  si  vostès estaven d’acord en demanar aquest  temps 
prudencial  a  fi  de  consultar  i  de  recaptar  informació,  és  una  incongruència  que 
informassin favorable aquesta proposta. 

Sr. Togores: que votem a  favor no vol dir que s’aprovi. L’Ajuntament és sobirà per a 
prendre decisions respecte a  tot el Terme de Bunyola,  i hem de ser responsables en 
prendre  decisions.  Això  no  vol  dir  que  estigui  aprovat.  En  aquest  moment  hi  ha  un 
informe favorable i un altre reglament. La nostra actitud és de respecte a l’Entitat Local 
Menor. Esperam que el que ells demanaven serveixi per obrir una altra Comissió amb 
l’ELM i decidir què feim del reglament. 

Sr.  Mateu  Roig:  tot  el  que  vostè  diu  me  pareix  molt  bé  però  els  fets  no  van  en 
consonància amb el que vostè manifesta, perquè el mateix dia que es va convocar la 
Comissió  de  Relacions  amb  Palmanyola  es  va  convocar  per  una  hora  després  la 
Comissió Informativa General on es duia aquest punt. 

Sr. Togores: no es votava aquest punt.
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Sr. Mateu Roig: perdoni, el mateix dia que es va fer la convocatòria de la Comissió de 
Relacions amb Palmanyola, es va convocar una hora després la Comissió Informativa 
General  on  es  duia  el  punt  del  cos  de  protecció  de  Bunyola.  I  a  la  Comissió  de 
Relacions amb Palmanyola es duia el reglament de Palmanyola. És vera o no és vera 
que  es  va  fer  la  convocatòria  d’aquesta  manera?  Vull  pensar  que  quan  es  fa  una 
convocatòria tot l’Equip de Govern està d’acord però els fets me demostren que no és 
així. Per tant, si es convoquen el mateix dia dues Comissions, demostra que no hi havia 
cap intenció de respectar aquesta sobirania que vostè diu de Palmanyola. Crec que el 
més  correcte  hagués  estat  esperar  a  convocar  la  Comissió  Informativa  General  per 
tractar el reglament del cos de voluntaris de Bunyola una vegada haver escoltat el que 
pensaven  a  la  Comissió  de  Relacions  amb  Palmanyola,  si  inicialment  es  tenia  la 
intenció de respectar aquesta sobirania que vostè diu. Però si es fa el mateix dia i a la 
mateixa hora això demostra que aquesta intenció no hi era per algú. Aquest tema ja fa 
oi, perquè fa un any o dos que el  rossegam i malgrat continuem dient el mateix, algú 
s’empenya en tornarho a treure. 

Sra. Batlessa: nosaltres ho feim com pensam que ho hem de fer, així com vostè fa els 
controls  de  fiscalització  així  com  troba  que  ho  ha  de  fer.  M’adhereixo  totalment  a 
l’actuació i la dissertació del Sr. Togores. 

Sr. Mateu Roig: per què no s’ha posat aquest punt a l’ordre del dia del Plenari d’avui? 

Sra. Batlessa: m’adhereixo a la resposta que li ha donat el Sr. Togores. 

Sr. Mateu Roig: per què dijous de  la setmana passada va  fer una convocatòria de  la 
Comissió  Informativa  General,  on  va  posar  com  a  únic  punt  de  l’ordre  del  dia  el 
reglament del cos de protecció civil de Bunyola? 

Sra. Batlessa: perquè es va creure oportú. 

Sr. Mateu Balle: es varen convocar a hores diferents. Enteníem que per part de l’ELM 
vendrien amb una proposta. Vist que varen venir sense proposta i que l’únic que varen 
fer va ésser demanar  temps,  vàrem considerar oportú dictaminar a  favor per a poder 
dur  al  pròxim  Ple.  En  cap  cas  hem  aprovat  el  reglament.  Hem  dictaminat  a  favor  i 
donam temps a l’ELM. 

Sra. Munar: el Sr. Miquel Mateu no va ésser a la Comissió Informativa General. Ja vaig 
dir  a  la  Comissió  Informativa  General    que  l’ELM  sí  duia  una  proposta,  volien  que 
només existís una protecció civil d’àmbit municipal i que perquè no es creàs una altra 
estaven disposats a demanar el parer a la Direcció General d’Interior, un informe que 
digués què havien de canviar. Ells demanaven temps per a demanar l’informe. 

Sra. Batlessa: aquesta proposta no és possible. 

Sr. Sastre:  es  va  veure massa  clar  que era una  idea preconcebuda. No es  pot  venir 
aquí amb l’amenaça: o feim això o al Jutjat. No vull parlar més d’aquest tema.



AJUNTAMENT DE BUNYOLA 
(ILLES BALEARS) 

 
Sa Plaça, 4  07110 Bunyola 

Telf. 971.61.30.07  Fax 971.61.52.27 

20 

Sra. Batlessa:  fa dos anys  i mig que estic  intentant que  l’ELM escolti el que ha dit  la 
Conselleria. L’ELM ha rebut un escrit on l’insten, i no ho ha fet. 

Sr. Sastre: l’escrit diu “si cal”. 

Sr.  Mateu  Roig:  s’ha  comentat  que  vostè  va  dir:  al  Jutjat.  Ja  m’agradarà  veure  els 
membres d’un grup votar a favor de posar un contenciós contra un acord que el mateix 
grup del qual hi ha algun regidor va votar a favor. 

Sr. Sabater: són entitats jurídiques diferents. 

Sra. Munar: hem rebut queixes de deficiències del servei de recollida a Palmanyola. Al 
carrer  Margalides  els  contenidors  estan  mal  col∙locats.  La  recollida  de  voluminosos 
quan crides et donen hora per d’aquí a  tres o quatre setmanes. La  recollida de poda 
també és abusiva, a veure si es pot regularitzar. 

Sr. Negre: aquí hi ha un plànol, si el voleu, per a ubicar els contenidors. Pel que fa als 
voluminosos, el  camió  té una cabuda determinada. Quan  repàs el  llistat del servei et 
puc dir que un 80% del servei es fa a Palmanyola. 

I no haventhi més assumptes de que  tractar,  la Sra. Batlessa aixeca  la sessió, de la 
qual s’estén la present acta i jo com a Secretari, en don fe. 

Bunyola, 7 de març de 2005. 

La Batlessa,  El Secretari, 

Maria Cabot Payeras.  Francisco Sabater Mulet.


